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موازین شرعی 

فاجعه بار 

توجیه علمی و اقتصادی 

پاسخ به سفیر روسیه 

خط مرگ، فلاکت و نابودی است

به سرانجام نخواهد رسید

با مردم حرف می زنم

آخرین حج ارزان 

شجاعانه کنار بروید 

انسیه خزعلی معاون رییس جمهور با اشاره به قانون انطباق امور اداری 
و فنی موسسات پزشکی اظهار داشت: اجرای این قانون بسیار ضعیف شده 
و گلایه زنان را به دنبال داشــته اســت، زیرا بســیاری از موازین شرعی در 
مراجعه زنان به مراکز درمانی و بیمارســتان ها رعایت نمی شــود، حال آن که 
در کشــور های اروپایی وقتی ببینند بیمار، خواهان خدمات خاصی است به 
او اهمیت می دهند و این جای تاسف دارد که در کشور ما به این مساله کمتر 

اهمیت می دهند.

احمد بخارایی جامعه شناس گفت : طبقه متوسط دیگر آن اثرگذاری را 
ندارد. هرچه خط فقر افزایش پیدا کند و درآمد آدم ها ثابت باشد، افراد بیشتری 
به زیر خط فقر می روند، بنابراین دیگر طبقه متوسط معنا ندارد. زمانی می گفتند 
اعضای هیأت علمی دانشگاه ها جزو طبقه متوسط هستند، اما الان این وضعیت 
کمرنگ شده است. در این وضعیت شما دیگر مشارکت اجتماعی و مشارکت 
سیاسی به عنوان بخشی از سرمایه اجتماعی را نمی بینید، طی سه سال گذشته 
دو تا انتخابات در مجلس و ریاســت جمهوری داشتیم، برای اولین بار بعد از 
انقلاب اســلامی میزان مشارکت ها رفت زیر ۵۰ درصد. طبق آمار رسمی در 
انتخابات مجلس حدود ۴۲ درصد و در انتخابات ریاســت جمهوری حدود 
۴۷ درصد مشارکت بود، حالا بگذریم که در پایتخت ۲۹ نماینده از ۳۰ نماینده 
حــدود ۷ درصد رأی واجدین اعطای رآی را به خود اختصاص دادند و این 

یک پدیده ویژه و فاجعه بار است.

عضو کمیســیون صنایع و معادن با اشــاره به گرانی برخی کالاها نظیر 
ماکارونی با تاکید بر اینکه این افزایش قیمت ها هیچ توجیه علمی و اقتصادی 
ندارد، تاکید کرد این احتمال وجود دارد که نمایندگان مجلس وزیر صنعت را 
به دلیل گرانی های اخیر به صحن مجلس بکشانند. کمال حسین پور با انتقاد 
از عملکــرد وزارت صنعــت، معدن و تجارت اظهار کرد: وزارت صنعت در 
بحث نظارت و کنترل قیمت ها واقعاً ضعف عملکردی دارد و هر روز شاهد 
افزایش قیمت ها هســتیم. وی با اشاره به گرانی برخی کالاها نظیر ماکارونی 
گفت: این افزایش قیمت ها هیچ توجیه علمی و اقتصادی ندارد؛ چراکه هنوز 
نه ارز ۴۲۰۰ حذف شــده و نه حتی نرخ ارز مثل گذشــته با تغییر و نوسانات 

همراه بودن است.

علی مطهری به ســخنان سفیر روســیه در تهران که حجاب اجباری و 
منع مشــروبات الکلی را مانع سفر گردشگران روس به ایران اعلام کرده بود 
واکنش نشــان داد. علی مطهری، فعال سیاسی نوشت: سفیر روسیه در ایران 
بار دیگر افاضه فرموده و گفته  است »موضوع حجاب و ممنوعیت مشروبات 
الکلی مانع ورود گردشگران روس به ایران می شود.« لابد فقدان روسپی خانه 
هم یکی دیگر از موانع است! این گفته سفیر گذشته از دخالت در امور ایران، 
توهین به گردشــگران روسی است... چراکه ایران جاذبه های دیگری دارد و 
کسی برای آن گونه جاذبه ها به ایران نمی آید.اتفاقا تجربه نشان داده  است که 
آن ممنوعیت ها هم برای گردشــگران جاذبــه دارد زیرا چند روزی زندگی 

انسانی را تجربه می کنند.

عزت الله یوسفیان نماینده پیشین مجلس، درباره عملکرد مجلس در دو 
سال گذشته و اینکه چرا مجلس و دولت مشکلات موجود را به گردن دولت 
قبلی می اندازند، گفت: اشتباهی که در کشور ما وجود دارد این است که آقایان، 
دولت و گردش مالی آن را با یک ســوپرمارکت و رستوران اشتباه می گیرند. 
یعنی دولت را با مغازه ای که جنس می فروشــد، بدهی و حســاب بانکی و ... 
دارد، یکســان محاسبه می کنند. خوراک مجلس این است که امروز می دانند 
ســفره مردم روز به روز کوچکتر شــده و وضع مالی مردم بدتر می شود. این 
دیگر خط فقر نیست، خط مرگ، فلاکت و نابودی است. باید چه کاری انجام 

دهد تا این خط فقر بالا رفته و وضعیت مردم بهبود پیدا کند؟ 

محمود احمدی بیغش، نماینده مجلس عضو جبهه پایداری در خصوص 
آخرین وضعیت برجام گفت: برجام ســرانجامی ندارد، برجام به بن بســت 
رسیده و به همین خاطر خبری از آن نیست. دولت تلاش خود را می کند اما 
برجام در این چند سال به شکلی پرورش پیدا کرده است که بخشی از زندگی 
مردم شــده اســت. مردم ناخودآگاه برجام را در رفتار و زندگی خود شریک 
می کنند؛ به طور مثال می گویند این خانه را بخر، دیگری می گوید ببینیم برجام 
چه می شود و این موارد نشان می دهد برجام ناخودآگاه با زندگی مردم عجین 
شده است.اگر واقعیات برجام را به مردم بگوییم آن ها تکلیف خود را می دانند؛ 
بیاییم و بگوییم برجام به سرانجام نخواهد رسید و به بن بست رسیده است و 

آن وقت می فهمند چه باید کنند.

رئیس جمهور به تلاش های دولت و هماهنگی با سایر قوا برای سامان 
دادن به وضعیت اقتصادی کشــور اشــاره کرد و گفت: پس از هفت ماه کار 
کارشناسی متراکم و مشورت با نخبگان، تصمیماتی به نفع اقتصاد ملی گرفته 
شده است که به زودی در این باره با مردم صحبت خواهم کرد. حجت الاسلام 
رییسی در حاشیه جلسه شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا، سه اصل 
مد نظر دولت در اجرای تصمیمات مهم اقتصادی را »اجماع بین مســئولان«، 
»اقناع افکار عمومی، نخبگان و مردم« و »حمایت از منافع مردم خصوصا اقشار 
محروم« اعلام کرد و گفت: همان گونه که وعده داده بودم، مردم را در جریان 
تصمیمات دولت قرار خواهیم داد و به همکارانم در دولت هم گفته ام مردم 
را در جریان تصمیمات دولت قرار دهند و خود من هم به زودی در این باره 

با مردم سخن خواهم گفت.

رئیس ســازمان حج و زیارت گفت : شــاید امسال آخرین حج ارزانی 
باشــد که در پیش داریم و اگر فردی منصرف شده و وجه خود را پس بگیرد 
معلوم نیســت چه زمانی و با چه هزینه ای می تواند در ســال های بعد به حج 

مشرف شود.

مســیح مهاجری در روزنامه جمهوری اســلامی نوشــت: دولتی که 
عنوان هایی از قبیل انقلابی را بر خود گذاشــته و مدعی اســت در حال انجام 
کار های جهادی است، نباید حتی سخن از گران کردن آرد و نان بگوید. کاری 
شبیه انداختن جرقه به انبار باروت کرده اند. نمی توان احتمال شیطنت نفوذی ها 
برای براندازی این دولت را نادیده گرفت. فرافکنی و تمام کاســه کوزه ها را 
بر ســر قبلی ها شــکاندن هم بعد از ۸ ماه اســتقرار کامل دولت و حاکمیت 
یکدســت، دیگر جواب نمی دهد. اگر واقعاً مشکلات کنونی را قاچاقچی ها 
به وجود آورده اند، چگونه است که این حاکمیت یکدست نمی تواند جلوی 
قاچاق را بگیرد؟ اگر مشکل آرد را جنگ اوکراین به وجود آورده، چرا تجاوز 
روسیه به اوکراین را با صراحت محکوم نمی کنید؟ حالا که روشن شده شما 
نمی توانید از عهده حل مشکلات برآیید، شجاعانه کنار بروید و کار را به افراد 

کاردان بسپارید.

اخبار ویژه ... محمودزاده نماینده مجلس شورای اسلامی:

دولتمردان به صورت ناشناس در بازار 
خرید کنند تا متوجه وضعیت مردم شوند

ســرویس سیاســی- جــلال 
محمودزاده ، درباره این که سابقه نداشته 
دولتی در سال اول کار خود با این میزان 
انتقادهــا مواجه باشــد دلیل این میزان 
نقد به عملکرد دولت چیست؟ گفت: 
انتقاداتــی که به دولت وارد می شــود 
بیشترشــان به جا است؛ از روز نخستی 
که آقای رئیس جمهور کابینه شان را به 
مجلس معرفی کرد معتقدم بودم آن طور 
که ایشان شــعار می دادند کابینه  ملی و 
فراجناحی به مجلس معرفی نشــد که 
متشــکل از همه طیف ها و افراد باشد و 
افراد را از سه بخش قوه قضائیه، آستان 
قدس و دانشــگاه امام صادق انتخاب 
کردند که دارای ضعف های بســیاری 
بودنــد. این نماینده مجلس شــورای 
اسلامی ادامه داد: افرادی که برای کابینه 
معرفی شــدند، تجربه کافی برای اداره 
امور وزارتخانه نداشتند و تعدادی از این 
ورزا متاســفانه همان روزی که مستقر 
شدند، خارج از وزارت خانه نیروهای 
کم تجربه گسیل کردند و مسئولیت های 
مهم و کلیدی را به کسانی واگذار کردند 

که تخصص نداشتند.
وی خاطرنشــان کــرد: گــروه 
اقتصادی که آقای رئیسی معرفی کردند 
توانمندی نداشــتند و بــا هم چالش 
داشتند و هماهنگ نبودند و مشکلاتی 
را به وجود آوردند و همین باعث شــد 
اطلاعات غلط به رئیس جمهور بدهند 
و ایشــان را به ســمت و سویی ببرند 
که جامعه دچار مشــکل شود. یکی از 
مشــکلاتی که ایجاد شــد، این بود که 
وزیــر صمتت و جهاد کشــاورزی به 
رئیس جمهور قبولاندند که ارز ۴ هزار 
و ۲۰۰ تومانی را بلافاصله از یارانه های 
دارو و کالاهــای اساســی و نهاده های 
دامــی بردارد بدون اینکه زیرســاخت 
را آماده کرده باشــند و هنگامی که این 

یارانه به یکباره برداشــته شــد، اثرات 
روانی و شفافش کمر تولیدکنندگان و 
مصرف کنندگان را شکست و این باعث 
شــد قیمت کالاهای اساسی از جمله 
نــان، دارو و نهاده های دامی به شــدت 
افزایش پیدا کند و افراد جامعه از جمله 
خانواده های متوسط و رو به پایین دچار 

مشکل شوند. 
نماینده مــردم مهاباد در مجلس 
شورای اسلامی افزود: وزارت خانه های 
کلیدی مانند وزارت جهاد کشاورزی به 
جای این که بیایند این مســئله را جبران 
کنند و به ســمت و سوی افزایش تولید 
داخل بروند، به سمت واردات رفتند زیرا 
با این کار می خواســتند بازار را کنترل 
کنند، اما بــه یکباره قیمت های جهانی 
کالاهای کشاورزی افزایش پیدا کرد و 
جنگ روســیه و اوکراین مزید بر علت 
شد تا یک دفعه قیمت جهانی کالاهای 
اساســی به شدت افزایش پیدا کرد و ما 
نتوانستیم کالاهایی که کمبود داشتیم را 
به موقع از این کشورها وارد کنیم و این 
باعث شد دولت به موقع نتواند قیمت را 
متعادل کند. وی یادآور شد: ۲ماه قبل از 
این که دولت ارز ترجیحی را حذف کند، 
ما وزیر جهاد را به کمیسیون کشاورزی 
دعوت کردیم؛ ایشــان در حضور تمام 
نمایندگان کمیسیون اعلام کرد که من به 
شما قول می دهم اگر ارز ۴ هزار و ۲۰۰ 
تومانی برداشته شود، گوشت مرغ از ۳۵ 
هــزار تومان افزایش قیمت پیدا نکند و 
کالاهای اساسی نسبت به سال گذشته 
افزایش قیمتی نداشــته باشند این قولی 
بود که وزیر جهاد کشاورزی به اعضای 
کمیســیون داد و تمامــی حرف های 
ایشــان در کمیسیون ضبط شده است، 
اما مشــاهده کردیم بعد از این که ارز ۴ 
هزار و ۲۰۰ تومانی برداشــته شد، عنان 
قضیه از دست وزارت جهاد کشاورزی 

و دولت خارج شــد. همین حالا برنج 
که در ابتدای دولت آقای رئیسی حدود 
۲۰ هــزار تومان بود، به صد هزار تومان 
رسیده اســت. تخم مرغ از شانه ای ۱۶ 
هــزار تومان به بــالای ۳۵ هزار تومان 
رســیده و روغن و ماکارونی امروز گیر 
نمی آید و قیمت نان های حجیم چندین 
برابر شــده  و همه این ها باعث شــده 
انتقادهای شــدیدی در جامعه وجود 

داشته باشد. 
این نماینــده مجلس یازدهم بیان 
کــرد: دولت نباید این تصور را داشــته 
باشــد، زمانی که مــا یارانه ای را از یک 
بخشــی برمی داریم تاثیــرش بر همان 
بخش اســت بلکه در همه موارد تاثیر 
دارد، به طور مثال زمانی که ما قیمت آرد 
و نان را گران می کنیم، این مسئله بر همه 
بخش های بازار تاثیر می گذارد و بخش 

اقتصادی را دچار تزلزل می کند.
وی ادامــه داد: آمدند بدون اینکه 
زیرســاخت ها حاضر باشــد یارانه را 
برداشتند که بیشــتر از هزاران میلیارد 
تومان صرفه جویــی کلانی کردند، اما 
به جای این که این یارانه ها را در اختیار 
خانواده های آســیب پذیر قــرار دهند 
ایــن گرانی را به جامعه و مردم تحمیل 
کردند. سوال اینجاست حداقل نزدیک 
۵۰۰ هزار میلیارد تومان از محل حذف 
ارز ۴ هــزار و ۲۰۰ تومانــی و از جیب 
مردم به حســاب دولت واریز می شود، 
ایــن مبلغ چه می شــود؟ برنامه دولت 

درباره اش چیست؟
محمودزاده خاطرنشــان کرد: در 
بحث خودرو و مســکن مشکل داریم. 
آقای رئیسی شــعار دادند یک میلیون 
مسکن در ســال خواهند ساخت، چه 
شــد؟ ۹ ماه از دولت گذشته است و ۳ 
ماه مانده به سالگرد زمانی که این قول را 
دادند اما هنوز از آن یک میلیون مسکن 
۵۰ هزار واحد هم آماده نکرده اند، آقای 
رستم قاسمی که این شعار را پذیرفت، 
امــروز بعــد از ۹ ماه ۵۰ هــزار واحد 
مسکونی را تحویل دهد مابقی پیشکش 
خودش. گفتند یک میلیون مســکن در 
ســال ایجاد می کنیم؛ حقوق کارگران 
را حــدود ۶۰ درصد افزایش دادیم این 
افزایش حقوق کارگری نتیجه اش این 
شــد که کارفرمایان بیشتر کارگرانی که 
از لحاظ قانونی می خواستند حقوق شان 
افزایش پیــدا کند، اخراج کردند همین 
حالا تعداد زیادی کارگاه ها کارگران شان 
را اخراج کردند و میلیون ها شــغل را از 
دست دادیم. مشکلات تنها در این زمینه 
نیست شــما امروز با دامدارانی که دام 
شــیری دارند صحبت کنید می گویند 
دام های شیری شــان را به کشتارگاه ها 
می برند آن هم دام هایی که کار ژنتیکی 
روی شان انجام شده است که برای تولید 

شــیر از آنها اســتفاده کنیم اما مشاهده 
می کنیم ایــن دام را به یک دهم قیمت 
خودش می فروشند و یا دام های دیگری 

از مرزها خارج می شوند.
وی خاطرنشان کرد: دولت نتیجه  
هر کار غیر کارشناسی اش را به قاچاق 
متصل می کند، همیــن حالا در بحث 
گرانــی آرد می گوید از کشــور خارج 
می شــود که کاملا غلط اســت، چنین 
چیزی وجود ندارد مرزها تحت کنترل 
اســت و آرد هم به این راحتی از کشور 
خارج نمی شود و یا روغن گیر نمی آید 
می گویند این هم قاچاق می شود. دولت 
بــرای این که یک قدم رو به جلو بردارد 
و خودش را از این بار انتقادات خلاص 

کند، بهانه قاچاق می آورد.
این نماینــده مجلس شــورای 
اسلامی بیان کرد: به شخصه روز دوشنبه 
از ۳ وزیر ۱۴ سوال دارم. این روزها هم 
ســوالات نمایندگان و تذکرات شان را 
بررسی کنید مشاهده خواهید کرد چقدر 

افزایش پیدا کرده است.
وی یادآور شــد: نمایندگانی که 
زمانی برای کاندیدا شدن آقای رئیسی 
نامه نوشــتند که من شــکر خدا امضا 
نکردم و مخالف بــودم، باید جوابگو 
باشند؛ مگر شما از آقای رئیسی دعوت 
نکردید رئیس جمهور شود؟ امروز این 
وضعیت کشور اســت و هنوز ۹ ماه از 
دولت نگذشته قیمت ها سرسام آور شده 
اســت همان نمایندگان بیایند جوابگو 
باشــند و حالا که این مســائل صورت 
گرفته است بیایند همفکری و کاری کنند 
که مشکلات کمتر شود.  نماینده مردم 
مهاباد گفت: مردم تحمل شان کم شده 
و جامعه متوســط به پایین تحت فشار 
است. از کسانی که در بدنه دولت هستند 
و از جامعــه خبر ندارند دعوت می کنم 
به صورت ناشناس به بازار بروند خرید 
کنند و ببیند وضعیت چگونه اســت. 
امروز جنســی خریداری می شــود تا 
فردا صبح ۳۰ درصد افزایش قیمت پیدا 
می کند و این قابل تحمل نیست. مردم 
نجیب ایران تا امــروز تحمل کرده اند 
و نباید به این قضیه بی تفاوت باشــند. 
زمانی که آقای رئیسی مسئولیت بر عهده 
گرفت پرایــد ۱۲۸ میلیون تومان بود و 
امروز ۲۰۷ میلیون تومان شــده است. 
یک کیلو قنــد از ۱۲ هزار تومان طی ۹ 
ماه به ۲۵ هزار تومان رسیده است. این ها 
همه آمار هســتند، شعار نیستند. بحث 
ریالی اســت و کســی نمی تواند انکار 
کند. بله ما هــم می دانیم کالاها در دنیا 
هر ســال یک درصدی افزایش قیمت 
پیدا می کند اما نه اینکه بین ۱۰۰ تا ۱۵۰ 
درصد افزایش داشته باشند و تمامی این 
نقدها به سوءمدیریت و ضعف دولت 

بازمی گردد.

نماینده مردم مهاباد در مجلس شورای اسلامی گفت: مردم تحمل شان کم شده و جامعه متوسط به پایین تحت فشار است. از کسانی که در بدنه دولت 
هستند و از وضعیت جامعه خبر ندارند دعوت می کنم به صورت ناشناس به بازار بروند و خرید کنند تا ببیند وضعیت چگونه است.

 دولت نباید این تصور را داشــته باشــد، زمانی که ما یارانه ای 
را از یــک بخشــی برمی داریــم تاثیرش بر همان بخش اســت 
بلکــه در همه موارد تاثیــر دارد، به طور مثال زمانی که ما قیمت 
آرد و نــان را گران می کنیم، این مســئله بر همه بخش های بازار 
تاثیــر می گــذارد و بخش اقتصــادی را دچار تزلــزل می کند.

ســرویس سیاسی- نماینده مردم 
بوشــهر در مجلس شــورای اسلامی 
گفــت: دولت باید شــرایط فعلی را در 
نظر بگیرد، زیرا شــرایط بسیار حساس 
بوده و دشمنان کینه توز انقلاب اسلامی 
برای هرگونه سوءاستفاده از تصمیمات 
آماده هستند، بنابراین نباید ساده اندیشی 
کــرد و باید برنامه ریــزی های دقیقی، 
عالمانه، عاقلانه و براســاس مطالعات 
دقیق میدانی انجام شــود تا از خطرات 

پیش رو جلوگیری شود.
عبدالکریــم جمیری در نشســت علنی مجلس شــورای اســلامی که 
درخصوص گزارش وزرای اقتصاد و جهاد کشــاورزی در مورد حذف ارز 
آرد صنف و صنعت سخن می گفت، اظهار داشت: موضوع خشکسالی، جنگ 
اوکراین، قاچاق کالا و... از مواردی است که باید ما پیش از این برای مدیریت 
این مسائل برنامه ریزی های لازم را انجام می دادیم تا این مشکلات مزید بر 

علت در شرایط فعلی اقتصادی نشود.
نماینده مردم بوشهر و گناوه و دیلم در مجلس یازدهم افزود: حال که با 
اصرار دولت و جلسات متعدد، مجلس به دولت اختیار ساماندهی ارز ۴۲۰۰ 
تومانــی را داد، باید دولت در این خصوص برنامه ریزی دقیقی انجام دهد و 
این برنامه ریزی براســاس مصوبه مجلس باید قیمت کالاهای اساسی را در 
کشــور ثابت نگه داشــته و تمامی قیمت ها به نرخ شهریور ۱۴۰۰ در اختیار 
مردم قرار می گرفت، اما به نظر می رســد آنچه در بیان دولتمردان و وزرای 
دولت در مصاحبه ها و جلسات مشخص است، این برنامه ها اطمینان بخش 

نبوده و نیست.
وی تاکید کرد: دولتمردان باید به این موضوع توجه کنند، شرایط فعلی را 
باید در نظر گرفته زیرا شرایط بسیار حساس بوده و دشمنان کینه توز انقلاب 
اســلامی برای هرگونه سوءاستفاده از تصمیمات آماده هستند، بنابراین نباید 
ساده اندیشی کرد و باید برنامه ریزی های دقیقی، عالمانه، عاقلانه و براساس 
مطالعات دقیق میدانی انجام شــود تا از خطرات پیش رو جلوگیری شــود تا 
خــدای ناکرده با تصمیم گیری های خلق الســاعه و تنها مباحثی که موجب 
قانع شــدن، ماست، تصمیماتی اتخاذ شــود که برای مردم و نظام جمهوری 

اسلامی چالش های جدی ایجاد کند.
جمیــری بیان کرد: امیدوارم رئیس جمهور، معاون اول رئیس جمهور و 
وزرایی که در این میدان مشغول تلاش هستند، دقت بیشتری کرده و عواقب 

تصمیمات و موضوعات را بیشتر و بیشتر پیش بینی کنند.

سرویس سیاسی- رئیس مجلس 
در جریان اظهــارات نماینده مهریز در 
مجلس کــه پرداخت یارانــه نقدی را 
راهکار تأمین معیشت مردم نمی دانست، 
گفت: قانون مجلس روشــن است و ما 
به همین خاطــر می گوییم یارانه نقدی 
ندهیم کــه این اتفاقــات نیفتد، اصرار 
مجلس بر حــوزه کالابرگ الکترونیکی 
اســت که در آن به قــدرت مردم توجه 

شده است.
محمدرضا صباغیان بافقی در جلســه علنی مجلس شورای اسلامی در 
مورد حوزه امنیت غذایی و حفظ آن برای کشور پس از استماع صحبت  های 
وزرای جهاد و اقتصاد با بیان اینکه گرانی ها در حال شکســتن ستون فقرات 
مردم اســت که نیاز به کار بنیادی دارد، گفــت: این جراحی اقتصادی همان 

هدفمندی یارانه ها نام گرفت.
نماینده مردم مهریز و بافق و بهاباد و خاتم و ابرکوه در مجلس شــورای 
اســلامی در ادامه با بیان اینکه این جراحی اقتصــادی در زمان احمدی نژاد 
انجام شد که قرار بود قیمت آب، برق، نان و انرژی گران شود، عنوان کرد: بر 
این اســاس یارانه ۴۵ هزار تومانی به مردم داده شد که همه جناح ها نیز از آن 
حمایت کردند، لذا باز چه شده که باید این جراحی اقتصادی را مجدد انجام 

دهیم و هدفمندسازی یارانه های دیگری را آغاز کنیم.
وی در ادامه با بیان اینکه ما بال گرانی ها را باز کردیم و بال یارانه ها را نیز 
دولت بست، اظهار داشت: ۴۵ هزار تومان باقی ماند اما یارانه ها پرداخت نشد 
لذا مردم این تجربه را داشته اند، پس چطور اعتماد کنند وقتی دولت می خواهد 
دوباره یارانه بدهد بعد از یک، دو و یا شش ماه مجدد یارانه ها به همین میزان 

باقی مانده و قیمت ها پرواز نکند. آیا به این موضوع فکر شده است.
صباغیان در ادامه مشــکل اصلی کشــور را نبود نظارت و فعالیت مافیا، 
ســلاطین مرغ، شــکر، تخم مرغ و خوراک دام دانســت و افزود: ما نیاز به 
دســتگاه های نظارتی قــوی داریم و دولت صرفاً اســب لنگی برای جنگ 

اقتصادی دارد که باید آن را عوض کند. 
نیروهای دســتگاه های نظارتی ضعیف هستند و با حقوق کم به صورت 

جزیره ای عمل می کنند.
وی خطاب به وزیر جهاد کشاورزی عنوان کرد: مگر نگفتید اگر نظارت 
متمرکز شود، مسئله حل می شود؟ مگر نگفتید ارز ۴۲۰۰ تومانی هیچ افاقه ای 
نکرده و کالاها گرانتر نیز شــده اســت که باید بگوییم علت آن نبود نظارت 
اســت و چون این موضوع ضعف دارد آن را به افغانســتان، اوکراین و خارج 

از کشور ارجاع می دهیم.
نایب رئیس کمیســیون امور داخلی کشــور و شوراها مجلس شورای 
اســلامی در پایان خاطر نشان کرد: مطمئن باشید قیمت ها افزایش می یابد و 
تنها دو راه داریم؛ یا اعتراض می شود و به یارانه ها بازمی گردیم و یا اعتراض 

نمی شود و یارانه ها در حد محدود باقی می ماند.
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شــورای اسلامی در ادامه سخنان این 
نماینده مجلس عنوان کرد: قانون مجلس روشــن اســت و ما به همین خاطر 
می گوییم یارانــه نقدی ندهیم که این اتفاقات نیفتد، اصرار مجلس بر حوزه 

کالابرگ الکترونیکی است که در آن به قدرت مردم توجه شده است.

جمیری در صحن علنی:

با تصمیم گیری های خلق الساعه 
برای مردم و نظام چالش های جدی 

ایجاد نکنیم

صباغیان نماینده مردم در مجلس:

ما بال گرانی ها را باز کردیم و 
دولت بال یارانه ها را بست

کوچکی نژاد عضو کمیسیون برنامه، بودجه مجلس: 

انتصابات دولت ناقص است  و  وزرا ضعیف هستند

ســرویس سیاســی- عضو 
کمیســیون برنامــه، بودجه مجلس، 
گفت: من معتقدم آقای رئیس جمهور 
چینــش نیروهــای خــود را هم در 
هیات وزیران و هم استانداران هیات 
مدیره ای و شرکت سهامی ایجاد کرده 
اســت و چون این چینش را شرکت 
ســهامی ایجاد کرده، به همین خاطر 
موفق نیست. خیلی از این هایی که الان 
هم منصوب هســتند با سیاست های 
آقای رئیسی مخالف هستند و در خفا 

این بحث را مطرح می کنند.
جبــار کوچکی نــژاد عضــو 
کمیســیون برنامه و بودجه مجلس 
شورای اســلامی در پاسخ به سوالی 
پیرامون »اســتیضاح های مطرح شده 
در رســانه ها که امضاء هم شــده اما 
اعلام وصــول نمی شــود« و اینکه 
»برخی معتقدند از مجلســی که ۲۲۰ 

نفر از نمایندگان به رئیس جمهور نامه 
تبریک پیروزی در انتخابات داده اند، 
نمی توان انتظار برخورد جدی نظارتی 
با دولت داشــت«، گفــت: ما در یک 
شرایط خاص اقتصادی هستیم و همه 
باید تلاش کنیم که واقعا به آن کســی 
که مشکلات مردم را حل می کند توجه 
کرده و کمک کنیم. دولت براســاس 
آنچــه می گویــد تــلاش دارد تا در 
معیشت مردم بهبود ایجاد کند به این 
خاطر که آقای رئیسی وعده داده است 
که سفره مردم را رنگین کند، سفره ای 
که دولــت روحانی جمع کرده بود و 
ایشــان می خواست آن را دوباره پهن 
کند اما تا امروز نتوانست. وی ادامه داد: 
قطعا رئیس دولت دلش می خواهد این 
کار انجام شود اما اینکه نشده، معلوم 
می شــود که وزرا ناکارآمد هســتند 
و سیســتم انتصاباتش ناقص است، 
معلوم است که استاندارهایش خیلی 
در باغ نیستند. عضو کمیسیون برنامه، 
بودجه و محاســبات مجلس در ادامه 
با تاکید بر نقش استانداران در اجرا و 
پیش برد برنامه های دولت، عنوان کرد: 
وقتی دولت رشد اقتصادی ۸ درصد 
را در بودجه می بیند، استاندارها باید 
اقتصادی باشــند و اقتصاد را بفهمند. 
اســتانداری کــه هیچ چیز ســرش 
نمی شود خب معلوم است که نتیجه 
حاصل نمی شود. ما ۳۱ استاندار داریم 

که اصل کار در دســت آن هاست، از 
تولید و سیاستگذاری تا کنترل بازار و 
موارد دیگر همه در دست استانداران 
است، خب معلوم است که ناکارآمدی 
از استاندارها است و باید آقای رئیسی 
در رابطــه با عزل اســتاندارهایی که 
فقط سیاســی منصوب کرده است و 

ناکارآمدی دارند، تصمیم بگیرد.
وی افزود: درخصوص وزرا هم 
به همین شکل، یعنی ایشان اصلا اجازه 
ندهد که کار به اســتیضاح از ســوی 
مجلس بکشد و خودش تن به تغییرات 
بدهد. نماینده مردم رشت در رابطه با 
جلسه سوال از وزیر کار که مجلس به 
او رأی مثبت داد، خاطرنشان کرد: من 
در جلســه سوال از وزیر کار به ایشان 
رأی مثبت دادم، رأی مثبت برای اینکه 
یک فرصت دیگر به ایشان بدهیم، به 
خود وزیر هم گفتم که به شــدت از 
عملکرد شما گله مند هستم، عملکرد 
بسیار بدی دارید و عقب هستید ولی 
یک فرصت دوباره به شــما می دهیم. 
اما به عقیده من اشــکالات اساسی در 

حوزه کاری ایشان وجود دارد.
وی اضافه کرد: به هر حال ما باید 
کشور را در ۳۱ رئیس جمهور کوچک 
در قالب استانداران و همینطور وزرا و 

آقای رئیس جمهور ببینیم. 
کوچکی نــژاد با انتقاد از چینش 
اعضای کابینه و اســتانداران، گفت: 

من معتقدم آقای رئیس جمهور چینش 
نیروهای خود را هم در هیات وزیران 
و هم اســتانداران هیات مدیره ای و 
شرکت ســهامی ایجاد کرده است و 
چون این چینش را شــرکت سهامی 
ایجــاد کرده، به همیــن خاطر موفق 
نیست. خیلی از این هایی که الان هم 
منصوب هستند با سیاست های آقای 
رئیسی مخالف هستند و در خفا این 
بحث را مطرح می کنند. وی همچنین 
عنوان کرد: در مجموع نیاز اســت در 
ســالگرد آغاز کار دولت، دولت یک 
خانه تکانی انجام دهد و ســال نویی 
را شــروع کند، اگر آقای رئیسی خانه 
تکانی نکند به اعتقاد من دچار آسیب 
خواهد شــد و مجلس هم در آن زمان 
اگر بعد از اینکه یک ســال به دولت 
فرصــت داد، به ایــن موضوع ورود 
نکند آسیب خواهد دید؛ در نتیجه اگر 
رئیس جمهور تصمیم به ترمیم کابینه 
نگرفت مجلس باید قهرمانانه به این 
مساله ورود کند. نماینده مردم رشت 
در رابطه با اســتیضاح ها، گفت: اگر 
مجلس از یک فراکسیون قدرتمندی 
برخوردار بود می شد به شکل گیری 
و ســرانجام مساله استیضاح از درون 
مجلس امیدوار شد اما چون فراکسیون 
و اراده ای در بحــث مطالبات مردمی 
به شکل انسجامی وجود ندارد، قطعا 

استیضاح ها پا نمی گیرد.
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